
Rada Gminy i Miasta Koziegłowy 
42-350 K O Z I E G Ł o W y 

ul. PL Moniuszki 14 
woj. śląskie 

Nr OR-BR.0002.56.2023 

PROTOKÓŁ Nr LVI/2023 

z pięćdziesiątej szóstej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy odbytej 

w dniu 28 grudnia 2023 r. w godzinach 12,00 -15,20 

w sali posiedzeń w Urzędzie Gminy i Miasta Koziegłowy. 

Uchwały podjęte na sesji: 

1. Nr 457 /L Vl/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłowy na 2023 r. 

2. Nr 458/LVI/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

3. Nr 459/LVI/2023 w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2023. 

4. Nr 460/LVI/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 323/XXXV/2022 Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2022-2024. 

5. Nr 461/LVI/2023 w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego 
,, Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

6. Nr 462/L Vl/2023 w sprawie pod·wyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożyv.riania w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem„ Posiłek w s7kole i w domu" na lata 2024-2028. 

7. Nr 463/LVl/2023 w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

8. Nr 464/LVI/2023 w sprawie przyznania dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Św. Antoniego z Padwy w Koziegłówkach na realizację inwestycji p.n. ,, Zachowanie 

materialnego dziedzictwa kultury rewitalizacja zabytkowej plebani położonej w zespole 
kościoła i centrum miejscowości", 

9. Nr 465/LVT/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 rok. 

10. Nr 466/L VI/2023 w sprawie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 r. 

11. Nr 467/LVI/2023 w sprawie w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy na I półrocze 2024 roku. 
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12. Nr 468/L Vl/2023 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Gminy i Miasta 
Koziegłowy na I półrocze 2024 roku. 

Podjęte uchwały stanowią załączniki od nr I do nr 12 do protokołu. 

Raport z przeprowadzonych głosowań stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

Obrady seąii były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 

Obradom sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Koziegłowy 
Pani Joanna Kołodziejczyk. 

Protokolant: Urszula Dyja. 

Skład Rady Gminy i Miasta Koziegłowy: 15 Radnych, Radnych obecnych na sesji: 13. 
Radni nieobecni: 

1. Pan Antoni Bielecki 

2. Pan Wojciech Chrapek 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

- Burmistrz GiM Pan Jacek Ślęczka 
- Skarbnik GiM Pani Jadwiga Matyja 

- Sekretarz GiM Pan Krzysztof Bąk 

- Dyrektor GMOPS Pani Agnieszka Kłys 

- Dyrektor ZEAOS Pani Bofona Kolasa 

- Dyrektor M-G Ośrodka Promocji Kultury Pani Renata Garleja 

- Dyrektor ZUK Pan Zbigniew Polak 

- Kierownik Referatu Inwestycji Pan Przemysław Kołodziejczyk 

- Radca Prawny Urzędu GiM Pani Aneta Sosnówka 

- Sołtysi i Przewodniczący Zarządu Mieszkańców Koziegłów 
(") - Oliwier Szot, odbierający nagrodę za wysokie \vyniki sportowe 

- uczniowie odbierąiący nagrody wraz z opiekunami 

Porządek obrad podanv w zawiadomieniu o Sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedni'-:i sesji. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłowy na 2023 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 323/XXXV/2022 Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2022-2024. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie ustano\\lienia wieloletniego gminnego programu osłonowego 

,, Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządo~'Ym 

programem „ Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024 - 2028. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządo\V)1m programem„ Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyj9cia zadania do realizacji w roku 2024-2025, w związku 

z przyznanym dofinansowaniem na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, gminnej ewidencji zabytków 

z terenu Gminy i Miasta Koziegłowy ( Kościół w Koziegłowach). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej 

pw. Św. Marii Magdaleny w Koziegłowach na realizację inwestycji p.n. ,, Konserwacja 

wnętrza kościoła z XVII w. pw. Św. Marii Magdaleny w Koziegłowach". 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadania do realizacji w roku 2024-2025, w związku 

z przyznanym dofinansowaniem na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, gminnej ewidencji zabytków 

z terenu Gminy i Miasta Koziegłowy ( Plebania Koziegłówki) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Św. Antoniego z Padwy w Koziegłówkach na realizację inwestycji p.n. ,,Zachowanie 

materialnego dziedzictwa kultury rewitalizacja zabytkowej plebani położonej w zespole 

kościoła i centrum miejscowości" .. 

16. Uchwalenie budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 rok: 

1) prezentacja projektu budżetu przez Burmistrza Gminy i Miasta, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

3) odczytanie opinii Komisji stałych, w tym Komisji właściwej do spraw budżetu 

4) dyskusja, 

5) odczytanie projektu uchwały budżetowej i jej przegłosowanie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta 

Koziegłowy na 2024 r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Miasta Koziegłowy 

na 2024 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy na 2024 rok. 

20. lnfonnacja Burmistrza Gminy i Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

21. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

22. Interpelacje i zapytania radnych. 

23. Wolne wnioski i informacje. 

24. Zakończenie obrad 56 Sesji. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Przebieg obrad: 

Ad. pktl 

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Koziegłowy Pani Joanna Kołodziejczyk dokonała 

otwarcia sesji, powitała przybyłych na sesję Radnych, Pana Burmistrza, kierowników 

jednostek organizacyjnych, pracowników Urzędu Gminy i Miasta, Państwa Sołtysów, 

Przewodniczących zarządów Miasta Koziegłowy i dzielnic, Oliwiera Szota oraz uczniów, 

którym dzisiaj będą wręc7.ane nagrody, wraz z opiekunami. 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że w dniu dzisiejszym będą miały miejsce 

uroczyste akcenty, związane z wręczeniem nagrody dla naszego sp011owca Oliwiera Szota 

osiągającego wysokie wyniki sp01towe, oraz dla uczniów szkół podstawowych biorących udział 

w kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł" 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że obecnie nastąpi wręczenie kolejnej 

nagrody dla naszego sportowca osiągającego wysokie wyniki sportowe. Zgodnie z uchwalonym 

przez Radę Gminy i Miasta Koziegłowy Regulaminem przyznawania nagród za wysokie wyniki 

sportowe, nagrodę w wysokości 2.000 zł otrzymuje Oliwier Szot za zajęcie 3 miejsca 

i wywalczenie tym samym brązowego medalu w Mistrzostwach Polski Seniorów w boksie, które 

odbyły się w dniach 4-9 grudnia 2023 r. w Toruniu. 
Pan Burmistrz wraz z Panią Przewodniczącą Rady i Panem Sekretarzem dokonali uroczystego 

wręczenia nagrody za wyjątkowe osiągnięcia sportowe dla Oliwiera Szota. Pogratulowali 

Oliwierowi osiąganych sukcesów na arenie krajowej i międzynarodowej, złożyli gratulacje 

i życzenia dalszych sukcesów oraz podziękowania za reprezentowanie Gminy i Miasta 

Koziegłowy podczas Mistrzostw. W uroczystości wręczenia nagrody wzięła również udział 

mama Oliwiera, Pani Ewelina Szot. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że obecnie zostaną wn;czone 

nagrody dla uczniów wyróżnionych w kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł". 

Nagrody otrzymują uczniowie ze szkół: 

- Szkoła Podstawowa w Lgocie Górnej 

1) Bartosz Gocyła 
2) Roksana Miętkiewicz 

3) Jakub Stępień 

4) Monika Fujarska 

- Szkoła Podstawowa w Koziegłowach 
1) Kamila Kosytarska 

2) Julia Boroń 

3) Natalia Sobota 

4) Lena Kowacka 

5) Kacper Kamiński 
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- Szkoła Podstawowa w Cynkowie 
1) Aleksandra Horszczaruk 
2) Oliwia Dotkuś 
3) Magda Walo 

4) Kornelia Noga 

- Szkoła Podstawowa w Gniazdowie 

1) Jesica Konopka 
2) Sara N a wara 
3) Maria Zimny 

Pan Burmistrz wraz z Panią Przewodniczącą Rady oraz Panem Sekretarzem dokonali 
uroczystego wręczenia nagród i złożyli gratulacje. Podziękowali uczniom za przygotowanie 
do konkursu i udział, oraz nauczycielom i rodzicom za wkład pracy i wsparcie 

I'"'\ w przygotowaniach uczniów do konkursu. 

Po wręczeniu nagród Pani Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach. 

Po przerwie Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Radnych o zalogowanie się w systemie 
glosowania oraz potwierdzenie obecności na dzisiejszej sesji. 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że skład Rady wynosi 15 radnych. Zgodnie z listą 
obecności i potwierdzeniem obecności w systemie do głosowania w sesji Rady Gminy i Miasta 
uczestniczy 13 Radnych . Stwierdziła więc, że sesja jest prawomocna. 

Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki nr 15, 16 do protokołu. 

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk zaproponowała zmiany w porządku 
obrad sesji, które omawiane były na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 19 grudnia br., 
a dotyczące wyłączenia z porządku obrad projektów uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia zadania do realizacji w roku 2024-2025, w związku z przyznanym 
dofinansowaniem na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków, gminnej ewidencji zabytków z terenu Gminy 
i Miasta Koziegłowy ( Kościół w Koziegłowach); 

2) przyznania dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Marii Magdaleny 
w Koziegłowach na realizację inwestycji p.n.,, Konserwacja wnętrza kościoła z XVII w. 
pw. Św. Marii Magdaleny w Koziegłowach"; 

3) w sprawie przyjęcia zadania do realizacji w roku 2024-2025, w związku z przyznanym 
dofinansowaniem na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków, gminnej ewidencji zabytków z terenu Gminy 
i Miasta Koziegłowy ( Plebania Koziegłówki) 
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Zapytała czy radni będą zgłaszać Vvllioski w sprawie zmian porządku obrad sesji. Wniosków 

nie zgłaszano. Porządek obrad został przyjęty 13 głosami „za" ( jednogłośnie). Projekty uchwał 

wyłączone z porządku obrad Sesji stanowią załączniki nr 33-35 do prntokołu). 

Uchwalony porządek obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłowy na 2023 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 323/XXXV/2022 Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022-2024. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego 

,, Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 
1 O. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprav.iniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024 - 2028. 
11 . Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem„ Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej 

pw. Św. Antoniego z Padwy w Koziegłówkach na realizację inwestycji p.n. 

„ Zachowanie materialnego dziedzictwa kultury rewitalizacja zabytkowej plebani 
położonej w zespole kościoła i centrum miejscowości". 

13. Uchwalenie budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 rok: 

1) prezentacja projektu budżetu przez Burmistrza Gminy i Miasta, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
3) odczytanie opinii Komisji stałych, w tym Komisji właściwej do spraw budżetu 

4) dyskusja, 

5) odczytanie projektu uchwały budżetowej i jej przegłosowanie. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

i Miasta Koziegłowy na 2024 r. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Miasta Koziegłowy 

na 2024 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Gminy i Miasta 

Koziegłowy na 2024 rok. 
17. Informacja Burmistrza Gminy i Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

18. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 
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19. Interpelacje i zapytania radnych. 

20. Wolne wnioski i informacje. 

21. Zakończenie obrad 56 Sesji. 

Ad. pkt 3 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk poinformowała, że protokół 

z poprzedniej sesji wywieszony był na tablicy ogłoszeń i był do wglądu w Biurze Rady, każdy 

miał możliwość zapoznania się z nim (protokół został również przesłany Radnym 

za pośrednictwem systemu eSesja). Zapytała czy Radni będą zgłaszali wnioski lub uwagi 

do protokołu. Radni nie zgłaszali uwag. Protokół z poprzedniej sesji, która odbyła się w dniu 

3 O listopada 2023 roku został przyjęty 13 głosami „za" ( jednogłośnie ) . 

Ad. pkt 4 

Rada Gminy i Miasta Koziegłowy jednogłośnie powołała Komisję Uchwał i Wniosków 

w składzie: 

1. Pani Grażyna Sitek 

2. Pani Monika Skrobarczyk 

3. Pan Andrzej Szóstak 

Ad. pkt 5 

W związku z tym, że posiedzenie wspólne komisji, na którym omawiane były materiały 

sesyjne odbyło się w dniu 19 grudnia br., a od tego czasu wpłynęły jeszcze dodatkowe 

propozycje zmian w budżecie, Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Skarbnik 

o przedstawienie dodatkowych zmian. 

Pani Skarbnik przedstawiła propozycję dodatkowych zmian w budżecie: 

1. Zmiana z dnia wczorajszego - zwiększenie planu dochodów budżetu o kwotę 6 193,44 zł. 

i na to składają się: 

- dotacja z budżetu państwa na świadczenia rodzinne 6 500,00 zł. 

- korekta środków z Funduszu Pracy na asystenta rodziny 688,40 zł (zmniejszenie) 

- środki z Funduszu Pracy na realizację zadań dotyczących nadania numeru PESEL 

dla obywateli Ukrainy 381,84 zł. 

Środki te przeznaczone są na: 

2. Zwiększenie planu wydatków budżetu o kwotę 6 193,44 zł. 

- świadczenia społeczne 6 500,00 zł. 

- zmniejszenie na dodatki do ·wynagrodzeń dla asystentów rodziny 688,40 zł. 

- wydatki związane z nadaniem numerów PESEL 382,84 zł (materiały 235,38 zł, 

wynagrodzenia z pochodnymi 146,46 zł). 

Razem zwiększenia planu dochodów i wydatków - 92 879,44 zł. 
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3. Dodatkowe przeniesienia w planie wydatków budżetowych w wysokości 32 500,00 zł. 

- Zespół Usług Komunalnych 17 500,00 zł. 

- bezpieczeństwo publiczne i ochrona przcchvpożarowa 10 000,00 zł (OSP Koziegłowy) 

- dotacje dla szkół niepublicznych 5 000,00 zł. 

Razem przeniesienia 189 751,92 zł. 

W dniu dzisiejszym wpłynęła jeszcze informacja o przyznaniu kwoty 125 zł na Kartę Dużej 

Rodziny, więc o tą kwotę zwiększono plan dochodów i wydatków. Ponadto proponuje 

się przesunięcie wydatków w kwocie 12.000 zł z wydatków na VAT na zabezpieczenie kosztów 

sądowych, związanych z postępowaniem wobec dłużnika. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 

rok ( załącznik nr 17 do protokołu). 

Uchwala Nr 457/LVl/2023 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy i Miasta 

Koziegłowy na rok 2023 została przyjęta 13 głosami „za" (icdnogłośnie). 

Ad. pkt6 

Pan Andrzej Szóstak przedstawił projekt uchwały sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy i Miasta Koziegłowy na rok 2023 (załącznik nr 18 do protokołu). 

Pani Przewodnicząca Rady zapytała czy przedstawione zmiany do budżetu zostały ujęte 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wszystkie przedstawione zmiany zostały ujęte w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwała Nr 458/L Vl/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

i Miasta Koziegłowy na rok 2023 została przyjęta 13 głosami „za" (jednogłośnie). 

Ad. pkt 7 

W związku z tym, że nastąpiła zmiana w projekcie uchwały w sprawie wydatków 

niewygasających, Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie 

aktualnych wydatków, które nie wygasają w upływem roku budżetowego 2023. 

Pani Skarbnik poinformowała, że w poprzedniej wersji ujęta była zatoka parkingowa przy 

drodze gminnej w Glinianej Górze - kwota 159.805,47 zł. W związku z tym, że odbiór zadania 

nastąpił w dniu dzisiejszym i zadanie zostanie zapłacone w roku bieżącym, zostało 

to wykreślone z projektu uchwały. W poz. 2 Budowa żłobka gminnego zmienia się kwota 

z 1.958.942 zł na kwotę 2.043.224, 12 zł. Po w/w zmianach kwota wydatków majątkowych, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego wynosi 2.128.119, 13 zł. 

Pan Andrzej Szostak pr7.edstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 (załącznik nr 19 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 
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Uchwała Nr 459/L VI/2023 w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2023 została przyjęta 13 głosami „za" (jednogłośnie). 

Ad. pkt8 

Pani Monika Skrobarczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr 323/XXXV/2022 Rady Gminy i Miasta Koziegłowy z dnia 24 marca 2022 r. w spra""ie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozvviązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2024 (załącznik nr 20 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwała Nr 460/LVl/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 323/XXXV /2022 Rady Gminy 
i Miasta Koziegłowy z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na lata 2022-2024 została przyjęta 13 głosami „za" Gednogłośnie). 

Ad. pkt9 

Pani Monika Skrobarczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustanowiema 

wieloletniego gminnego programu osłonowego„ Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 
(załącznik nr 21 do protokołu). 
Radni nie wnosili innych uwag do projektu uchwały. 

Uchwala Nr 461/LVI/2023 w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 
osłonowego „ Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 została przyjęta 13 głosami „za" 

Qednogłośnie). 

Ad. pkt 10 

Pani Monika Skrobarczyk przedstawiła projekt w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania 
w fonnie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku luh żywności dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024 - 2028 

(załącznik nr 22 do protokołu). 
Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwala Nr 462/L Vl/2023 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w fonnie posiłku, świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem„ Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024 - 2028 została przyjęta 13 głosami „za" 

Uednogłośnie). 
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Ad. pkt11 

Pani Monika Skrobarczyk przedstawiła projekt w sprawie zasad zwrotu wydatków 
w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczt:nia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „ Posiłek w szkole i w domu" 

na lata 2024-2028 (załącznik nr 23 do protokołu). 
Radni nie \vnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwała Nr 463/L VI/2023 w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 została przyjęta 13 
głosami „za" (jednogłośnie). 

Ad. pkt 12 

Pani Grażyna Sitek przedstawiła projekt w sprawie przyznania dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Św. Antoniego z Padwy w Koziegłówkach na realizację inwestycji p.n. 
,,Zachowanie mateńalnego dziedzictwa kultury rewitalizacja z.abytkowej plebani położonej 
w zespole kościoła i centrum miejscowości" (załącznik nr 24 do protokołu). 
Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwala Nr 465/LVl/2023 w sprawie przyznania dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Św. Antoniego z Padwy w Koziegłówkach na realizację inwestycji p.n. 
„Zachowanie materialnego dziedzictwa kultury rewitalizacja zabytkowej plebani położonej 

w zespole kościoła i centrum miejscowości" została przyjęta 13 głosami „za" Gednogłośnie ). 

Ad. pkt 13 

Pani Przewodnicząca Rady GiM poinformowała, że kolejnym punktem porządku obrad 
jest podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 rok. 
Uchwalenie budżetu będzie przebiegało w następującej kolejności: 

1) prezentacja projektu budżetu przez Burmistrza Gminy i Miasta, 
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
3) odczytanie opinii Komisji stałych, w tym Komisji właściwej do spraw budżetu, 

4) dyskusja, 
5) odczytanie projektu uchwały budżetowej i jej przegłosowanie. 
Następnie udzieliła głosu Panu Burmistrzowi, celem przedstawienia projektu budżetu na 2024 

rok. 

1) 

Pan Burmistrz na wstępie poinformował, że jak co roku stara się wprowadzać szczegółowy opis 
danych zawartych w zarządzeniu, które zostało przesłane Regionalnej Izbie Obrachunkowej 
i Radzie Gminy i Miasta Kozicgłov.'Y w dniu 14 listopada 2023 r. Przedstawiając projekt budżetu 
na rok 2024 nie sposób nic odnieść się i nie nawiązać do realizowanego budżetu, ale i również 
do sytuacji w jakiej przyszło nam realizować zarówno obecny budżet, ale i również konstrukcje 
pewnych założeń ekonomicznych pod budżet roku 2024. Sytuacja, z którą po raz kolejny Polsce 
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i Europie przyjdzie się mierzyć jest spowodowana skutkami kilku zdarzeń, które miały 
wymierny wpływ na sytuację ekonomiczną nie tylko budżetu gminy czy budżetu kraju, ale 
generalnie sytuacji ekonomicznej Europy i świata. Ma nadzieję, że wychodzimy z sytuacji 
covidowej, która nas nie tylko zdrowotnie, ale i ekonomicznie w pewnym zakresie obciążyła, 

co przełożyło się również na ograniczenia pewnych dochodów i wydatków budżetu samorządów 
i budżetu państwa. Ponadto sytuacja spotęgowana kryzysem energetycznym, który odczuwamy 
trzeci rok z rzędu oraz atakiem Rosji na Ukrainę i wojna, która w dalszym ciągu trwa. Skutki 
tych zdarzeń odczuwamy do dzisiaj. Ta sytuacja ró'\lvnież przekłada się na nasze działania, 
wykonywanie zadań i nasze możliwości. Te możliwości ekonomiczne, społeczne, edukacyjne 
i rozwojowe muszą współgrać, a uzależnione są w dużym stopniu od wymienionych skutków. 
Niemniej jednak staraliśmy się realizować założenia budżetu w mijającej kadencji mając 
na względzie nasze możliwości dochodowe, patrząc na środki zevmętrzne zarówno krajowe 
i zagraniczne, ale i również stronę wydatkową, którą bardzo wnikliwie analizujemy nie tylko 
przy projektowaniu budżetu, ale i przy realizacji całego roku budżetowego, realizując 

poszczególne budżety. Również ten projekt budżetu, który dziś zaprezentuje, jest wypadkową 
naszych możliwości, prognozowanych dochodów zarówno własnych, ale i również możliwości 

ze środków zewnętrznych. Projekt budżetu zawiera wydatki, które realizuje Urząd Gminy, 
poprzez jednostki Urzędu, ale i również jednostki zewnętrzne realizujące zadania gminy -
począwszy od placówek oświatowych, Zespół Usług Komunalnych, Ośrodek Pomocy 
Społecznej, Ośrodek Kultury, po organizacje, stowarzyszenia, i pomioty ściśle związane 

z budżetem. Podsumowując tegoroczny budżet liczyliśmy, że sytuacja, która miała miejsce 
będzie miała pozytywne odzwierciedlenie dla tegorocznego budżetu. Rozpoczynaliśmy budżet 
roku 2023 kwotą dochodów 95mln zł., a wydatkami kwotą 105 mln zł. i deficytem 9 mln 315 
tys. zł. Po ostatnich zmianach, podjętych w dniu dzisiejszym sytuacja uległa diametralnej 
zmianie - dochody wynoszą 115 mln zł, wydatki 129 mln zł. a deficyt który opiewał na kwotę 
14 mln zł zmniejszono wolnymi środkami, które wygospodarowaliśmy w roku 2023 w kwocie 
llmln 414 tys. zł , kredytem w wysokości 2 mln 600 tys. zł. i ze spokojem zrealizowaliśmy 
wszystkie zadania, które były zapisane w uchwale budżetowej, oraz wszystkie zadania gminy 

spoczywające na zadaniach statutowych i organizacyjnych nie tylko Urzędu GiM, ale i jednostek 
podległych. Podziękował Radzie Gminy i Miasta Koziegłowy za zmiany wynikające z potrzeb, 
z konieczności , ale i również z naszych planów, które dotyczyły zaangażowania osób 
i jednostek odpowiedzialnych za finanse publiczne , zarówno po stronie dochodowej jak 
i wydatkowej. To również przełożyło się na pewne założenia roku 2024. Prace nad projektem 

budżetu na rok przyszły trwały od kilku miesięcy i po bardzo szczegółowej oraz wnikliwej 
analizie powstał projekt budżetu, który po stronie dochodowej wynosi 110.032.719,91 zł, 

a po stronie wydatkowej 116.874.389,91 zł. Deficyt zakładany jest w kwocie 6.841.670 zł. 

Ma nadzieję, że w ciągu roku, po pierwszym kwaitale, będzie skorygowany albo nadv,,.yżką 
finansów z roku 2023 lub postaramy się, aby nasze ewentualne kolejne zamierzenia, 
ale i oczekiwania również miały miejsce w analizie i w realizacji roku 2024.Wskaźnikiem 
aktywności w budżecie są wydatki majątkowe i te wydatki majątkowe od kilku lat sukcesywnie 
rosną na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Rzesza pracowników spowodowała to, że projekt 
budżetu na rok 2024 przewyższył o kilka milionów wydatki majątkowe roku obecnego. W roku 
obecnym planowano w wydatkach majątkow-ych 40 mln 721 tys. zł i to stanowiło rekordową 
daną wskaźnikową, bo zawierało 38%. Natomiast na rok 2024 wydatki majątkowe, które 

na pewno będą zrealizowane, bo są to inwestycje albo już realizowane, albo zapisane 
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w dokumentach strategicznych Gminy subregionu lub województwa, planowane są w kwocie 
46.189.217,48 zł. i stanowią prawie 40% całości wydatków budżetowych. 

Dochody składają się z subwencji ogólnej, wyrównawczej i oświatowej, dotacji i środków 
zewnętrznych krajowych, ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego, środków 

konkursowych. Planujemy w projekcie budżetu pozyskanie tych środków lub mamy je już 
zagwarantowane w umowach przedwstępnych, w promesach lub w projektach konkursowych 
na kwotę 32.512.791,90 zł. 

Strona wydatkowa - wydatki w kwocie 116.874.389,91 zł zostały policzone i przedstawione 
w planie wydatków bardzo realnie, ale i mając na względzie stronę dochodową. Gwarantujemy 
przeznaczenie środków na zadania realizowane przez Urząd i jednostki podległe, to są wydatki 
w ramach dotacji również i dla innych podmiotów, zapevmiają realizację zadań zarówno 
bieżących oraz zawierają katalog otwarty , ewentualnie możliwości rozszerzenia wydatków 

w przypadku pojawienia się pewnych oszczędności, ale i również wynikających z aktywności 
w pozyskiwaniu środków zewnętrznych, zarówno na zadania komunalne jak i na działalność 
nakierowaną dla naszych mieszkańców, beneficjentów których chcemy w jak największym 

stopniu wesprzeć w realizacji zadań wiązanych z odnawialnymi źródłami energii. 

Struktura wydatkowa budżetu składa się z dwóch działów: wydatków bieżących, które zostały 
podzielone na wydatki związane z realizacją zadań własnych Gminy i jest to ponad 20 mln zł. 
na realizację wydatków bieżących w Urzędzie i w jednostkach podległych, ale i również 
,vynikających z oczekiwań po stronie wydatków, które musimy mieć na względzie i vvpływ 

na te wydatki mamy bardzo ograniczony. Ogółem wydatki bieżące opiewają na kwotę 
70.685.172,43 zł. W roku 2024 zmniejsz.runy tą kwotę do 60% ogólnych wydatków budżetu 

Gminy i Miasta Koziegłowy. 

Wydatki majątkowe to wspomniana kwota 46.189.217,48 zł., która w pełni zabezpiecza 
finansowanie 27 inwestycji i zadań inwestycyjnych wpisanych w projekt budżetu, gdzie mamy 
zarówno po stronie dochodowej jak i wydatkowej zagwarantowane środki na realizację tychże 
zadań. Czeka nas jeszcze do wprowadzenia po nowym roku, o czym Radni wiedzą, 

bo otrzymaliśmy grant w wysokości 1.200.000 zł. z projektu Ładu Polskiego, z tw/. 
„Doświetlamy Polskę" i wszystkie miejscowości, które do tej pory nie miały wymiany 
oświetlenia ulicznego na energooszczędne, w przyszłym roku w 100% lampy będą wymienione 

na ten rodzaj nośnika energii oszczędnej. 

Następnie Pan Burmistrz przedstawił szczegółowe dane, które zostały zawarte w projekcie 
budżetu ( zarządzenie nr 119/2023 Burmistrza GiM Koziegłowy z dnia 14.11.2023 r. w sprawie 

projektu budżetu GiM Koziegłowy na 2024 rok stanowi załącznik m 25 do protokołu). 

Strona dochodowa: 

Podstawą przyjęcia prognozowanych wielkości dochodów, w tym dotacji i subwencji są: 

- pismo z dnia 13.10.2023 r. Ministerstwa Finansów określające planowane wielkości rocznej 
kwoty subwencji ogólnej dla Gminy i Miasta Koziegłowy, w tym część wyrównawcza, część 
oświatowa, udziały we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych oraz od osób 

prawnych-łączna kwota 47.552.334 zł. 

- szereg dotacji z budżetu państwa w ramach zadań zleconych oraz zadań bieżących gminy 

i dotacji celowych na ogólną kwotę 7.442.411 zł. 
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- wpływy z podatków i opłat lokalnych, które zostały zaplanowane na podstawie wykonania 
z roku 2022. Nie planujemy zwiększenia stawek podatkowych podatku od nieruchomości. 

Z uwagi na wysokość podatku rolnego, podj~ta została uchwała o utr.lymaniu podatku rolnego 
na poziomie roku bieżącego. 

W strukturach Gminy i Miasta Koziegłowy, oprócz Urzędu GiM, znajdują się jednostki 
organiz.acyjne: Miejsko-Gminny Ośrodek Promocji Kultury, 12 jednostek budżetowych, w tym 6 
szkół podstawowych, Zespół Szkół w Koziegłowach, Przedszkole, Zespół Ekonomiczno

Administracyjny Oświaty, Zespół Usług Komunalnych oraz Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy Stowarzyszenie Przyjaciół Szkół Katolickich prowadzi 

dwie szkoły niepubliczne w miejscowości Mysłów i Winowno. 

Strona dochodowa. jak poinformował na wstępie, planowana jest realnie, możliwa 

do zrealizowania. Zawsze struktura projektów budżetów Gminy i Miasta Koziegłowy zawiera 
kwotę, która jest kwotą możliwą do pozyskania i osiągnięcia. a każda złotówka czy każda 
planowana kwota, która wchodzi w budżet jest kwotą, którą możemy w ciągu roku wprowadzać 

i dysponować na ewentualne inne zadania i na to liczy, że również w kolejnym roku tak będzie. 

Realne dochody opiewają na kwotę 110.032.719,91 zł. 

Wydatki - po dyskusji z Radnymi, z Sołtysami moglibyśmy wpisać całą mnogość zadań, 

niemniej jednak starał się zawrzeć w projekcie budżetu te zadania, które są istotne z punktu 

widzenia zadań komunalnych, zadań z możliwością pozyskiwania środków zewnętrznych, 
z widzenia prognoz finansowych jeżeli chodzi o rok 2024. Opiewają one na ogólną kwotę 

116.874.389,91 zł. Planujemy deficyt w wysokości 6.841.670 zł. 

Planowane dochody bieżące budżetu opiewają na kwotę 77.519.928,01 zł. i stanowią 70,45% 

dochodów planowanych ogółem, w tym również z tytułu dotacji i środków na finansowanie 

wydatków ze środków zewnętrznych. 

Planowane dochody bieżące: 

- dochody własne zaplanowane są na ogólną kwotę 20.170.910 zł i są to wpływy z podatków 

i różnych opłat, 

- dotacje na zadania bieżące w kwocie 9. 751.673 zł. 

- subwencja ogólna 28.068.082 zł. w tym część oświatowa 22.951.639 zł. część wyrównawcza 

5.116.443 zł. 

- \-\'Pływy z tytułu podatków od osób fizycznych 18.530.357 zł. 

- wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych 953.895 zł. 

Planowane dochody majątkowe: mijający rok był rekordowym, jeżeli chodzi o odnav..ialne 
źródła energii, o ilość wykonanych instalacji, co przełożyło się na ponad 36 mln zł. w zadaniach 
inwestycyjnych, tak planowane dochody majątkowe na rok 2024 wynoszą kwotę 32.512.791,90 

zł i stanowią one prawie 40% dochodów ogółem. 

Ponadto planowane są dochody: 

- wpływy ze zbycia praw majątkowych- 100.000 zł. 

- środki przyznane z Rządowego Funduszu Polski Ład - Program Inwestycji Strategicznych 

w kwocie 13.800.000 zł. oraz to, o czym wspomniał wcześniej środki na projekt „Rozświetlamy 
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Polskę", czyli będziemy mieli kwotę 15 mln zł na budowę stacji uzdatniania wody 

w Rzeniszowie, budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości Lgota Nadwarcie i Lgocie 
Górnej, budowę żłobka gminnego oraz wymianę oświetlenia, 

- również Krajowy Plan Odbudowy na budowę żłobka zwiększył się o kwotę 967.906,60 zł. 

- środki Rządowego Funduszu Dróg na przebudowę drogi gminnej ul. Długa w Rzeniszowie 
i w Wojsławicach- 3.067.529,30 zł. 

- środki w ramach Programu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, pomimo iż te środki 

nie wydają się duże na ogół zadań, które realizujemy, a jest to kwota 12.290.561 zł , rozpisana 
w projekcie budżetu na konkretne zadania: budowa kanalizacji sanitarnej w Koziegłowach
zlewnia Koziegłowy, etap I i II, termomodernizacja budynku Urzędu GiM, budowa instalacji 

odnawialnych źródeł energii i montaż magazynów energii dla mieszkańców, poprawa 
efektywności energetycznej budynków komunalnych, zwiększenie atrakcyjności turystycznej 

miejscowości Koziegłówki, ochrona przyrody i bioróżnorodności biologicznej na terenie Gminy 
i Miasta Koziegłowy, rozwój błękitno-zielonej infrastruktury i przeciwdziałania skutkom suszy 
oraz renowację pozostałości zamku koziegłowskiego, 

- środki z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na zadania: rewitalizacja i częściowa 
odbudowa dawnego zamku w Koziegłowach, konserwacja wnętrza kościoła w Koziegłowach 
oraz rewitalizacja zabytkowej plebanii w Kozie główkach, 

- dotacja z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodn~j na wymianę 
nie ekologicznego źródła ciepła, 

- montaż magazynów energii w budynkach mieszkańców - myśli, że projekt również będzie 
widoczny po stronie dochodowej jak i wydatkowej, już od dwóch dni trwa nabór wniosków 

od mieszkańców. 

Dochody, zwłaszcza z budżetu państwa są policzone w metryczce i cieszymy się, że są takie 
i mogą ewaluować we wzroście podatków od osób fizycznych i prawnych. W dużym stopniu 
mamy wpływ na dochody majątkowe, które staraliśmy się jako Urząd i jednostki podległe 
pozyskiwać, pisać projekty i rok 2023 oraz 2024 to po części konsumowanie tychże projektów, 
ale i również nasze plany i zadania związane z subregionalnym projektem, ale i również 
Regionalnym Programem Operacyjnym. Jeżeli tylko będą jakiekolwiek nabory konkursowe, 

będziemy czujni i przygotowani, aby o takie środki zawalczyć. 

Strona wydatkowa - wydatki ogółem zaplanowane są w kwocie 116.874.389,91 zł. 

Gdy konstruowano budżet 2023 roku te wydatki były na kwotę 105 mln zł., a skończyliśmy 

na kwocie ponad 120 mln zł. dochody, a wydatki ponad 115 mln zł. Ma nadzi~ję, że trzymając 

się pewnych założeń budżetowych, okołobudżetowych, ekonomicznych, rozsądnych 

i racjonalnych, zaplanowane wydatki są możliwe do realizacji w roku budżetowym 2024. 

Nie jest to wykaz wydatków zamknięty, a bardzo liczymy na to, re przy aktywności strony 
dochodowej, zarówno środków grantowych, konkurso-w")'ch jak i dużych projektów 

strategicznych będziemy mogli przekierowywać środki na potrzeby, które w podsumowaniu 
zostały wyartykułowane. Komisja wspólna dała dobry przykład na przyszłość, abyśmy mogli 

w przyszłości widzieć pewne obszary, które są. w naszych założeniach i planach realizacyjnych. 

Z wydatków ogólnych w kwocie 116.874.389,91 zł. wydatki biet.ące stanowią kwotę 

70.685.172,43 zł. i stanowią około 2% mniej wydatków od roku bieżącego, na co wpłynęła 
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dobra współpraca z pracownikami Urzędu i jednostek organizacyjnych, analiza realizowanych 
wydatków, które były przedmiotem widzenia i stąd ograniczenia wydatków bieżących o te 2%. 

W wydatkach bieżących zaplanowane są: 

- wydatki jednostek budżetowych w kwocie 54.131.590, 12 zł. 

- wydatki związane z realiz.acj ą zadań statutowych w kwocie 20. 909 .144, 12 zł., które również 
pośrednio trafiają w obszar życia samorządu Gminy i Miasta Koziegłowy; 

- dotacje na zadania bieżące 6.049.760 zł. Te dotacje realizują zarówno jednostki podległe, jaką 

jest jednostka kultury, ale i również są to dotacje dla placówek niepublicznych, ochotniczych 
straży pożarnych, kubów sportowych, gminnej spółki wodnej, dotacje na wymianę azbestu, 

na wymianę źródeł ciepła oraz dla osób i instytucji związanych z realizacją zadań po części 
Gminy i Miasta Koziegłowy oraz wpłata na rzecz Związku Powiatowo-Gminnego „Jedźmy 
Razem" na dowóz uczniów do szkół. W sprawach różnych, jeżeli będą takie wnioski, przedstawi 
możliwość zwiększenia tejże kwoty; 

- świadczenia na rzecz osób fizycznych - kwota spadła w porównaniu do lat poprzednich, kwotę 
realizuje Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej i jest to zakres zadań zleconych. 

Wydatki majątkowe, które w roku bieżącym wynoszą prawie 40 mln zł., na rok 2024 planowane 

są w realnie policzonej kwocie 46.189.217,48 zł. Po raz pierwszy zbliżamy się do 40% 
wydatków ogółem. Jest to wskaźnik proinwestycyjny, prorozwojowy i chcemy, aby tych zadań 
w ramach zadań inwestycyjnych było jak najwięcej. Tych zadań mamy wypisanych w projekcie 

uchwały budżetowej 2 7. Część ma zawarte 100% finansowanie, potwierdzone w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej. Część to zadania, które rozpoczynamy lub zamierzamy rozpocząć, 
aby być dobrze przygotowanym na środki zewnętrzne w ramach środków subregionalnych, 
Krajowego Planu Odbudowy, projektów konkursowych regionalnych , ale i rów"llież naszych 
środków z innych źródeł: wsparcie projektów miękkich jak i twardych realizowanych przez 
organizacje i stowarzyszenia pozarządowe. Te 27 wymienionych zadań, które są 

wyszczególnione, dają szansę, aby projekt budżetu spełniał nasze podstawowe oczekiwania, 
mając na względzie wizję rozwoju Gminy i Miasta Koziegłowy, planowane wydatki, 
oczekiwania z drugiej strony. Jak powiedział w trakcie prezentacji, budżet składa się z dwóch 

kwot - dochodowej i wydatkowej, które muszą współgrać z budżetem aktywnym, dającym 
możliwość rozwoju, zarówno w sferze komunalnej jak i w sferze usług dla beneficjentów, 
którymi są mieszkańcy Gminy i Miasta Koziegłowy. Podkreślił, że budżet nie jest i nigdy nie był 
budżetem zamkniętym, o czym mówił na posiedzeniu wspólnym i Komisji Gospodarczej. 
Będziemy bardzo mocno współpracowali, aby reagować na wnioski które wpłynęły z komisji, 
ze wspólnych oczekiwań i przekładać je na nasze możliwości, na te możliwości, które 
spowodują że w danym zadaniu brakuje 20 tys. lub 2 mln środków, bo na temat takich planów 
również były rozmowy. Zachęcał wszystkich, a szczególnie Radnych Gminy i Miasta 
Koziegłowy do konstrukcji i możliwości kreowania budżetu w pozytywnym aspekcie. 
Ma nadzieję, że przy dobrej współpracy z Radą Gminy i Miasta Koziegłowy, z Państwem 
Sołtysami te ewentualne zmiany czy korekty, które będziemy wskazywać w realizacji 
tego budżetu, pozwolą przynajmniej w pewnym zakresie zaspokoić potrzeby części lokalnych 
społeczności w każdym obszarze - społecmym, środowiskowym, kulturalnym, oświatowym 

i inwestycyjnym. Tych obszarów jest 27 zdefiniowanych w ustawie o samorządzie gminnym 
i na każdy ten obszar chcemy pozytywnie reagować. Na zakończenie prezentacji projektu 
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budżetu prosił Radnych o przyJęc1e budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 rok 
w zaproponowanym kształcie i wspólną pracę w realizacji budżetu, uwzględniając wnioski 
i potrzeby w poszczególnych wydatkach, zarówno bieżących jak i inwestycyjnych -tych małych 
i tych dużych. Będziemy na pewno, jako Urząd, jednostki podległe oraz pracownicy otwarci 
i w tym zakresie aktywni. 

Następnie podziękował Pani Przewodniczącej Rady, Radzie Gminy i Miasta Koziegłowy 
za wnioski, uwagi, za kreatywną pracę, zarówno nad budżetem roku bieżącego, jak również 

planem roku 2024. Jest przekonany, że w części tych potrzeb będziemy mogli wspólnie 
reagować i wprowadzać nowe możliwości, ale i również nowe zadania i wspólnie je finansować. 

Podzi<;:kował pracownikom, którzy pracowali i współpracowali przy konstrukcji projektu 
budżetu - Pani Skarbnik, Panu Sekretarzowi oraz całemu zespołowi pracowników 
przygotowujących projekt budżetu, wszystkim kierownikom jednostek za zrowmienie 
i odpowiedzialność przy pracy nad tym budżetem. Podzi<;:kował wszystkim organizacjom 
i stowarzyszeniom działającym na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Podziękował Państwu 
Sołtysom oraz Radom Sołeckim za inicjatywy, które przeradzały się w większe lub mniejs7..e 

sukcesy w naszych małych ojczyznach. 

Zgodnie z pTzyjętymi wnioskami, ale i również największymi zadaniami, które czekają nas 
w roku 2024, a są to: omrarcie żłobka, otwarcie Centrum Usług Wspólnych, pilnowanie środków 
zewnętrznych zarówno po stronie dochodowej jak i wydatkowej, to wspólne reagowanie 

na nasze ewentualne potrzeby, to również współfinansowanie potrzeby przebudov-.ry dróg 
gminnych i powiatowych i o tych wnioskach na pewno nie zapomnimy. Na pewno z powiatem 
myszkowskim będziemy, jak do tej pory, merytorycznie i konstruktywnie pracowali nad 
współfinansowaniem zadań przy drogach powiatowych. Również rozwój sieci kanalizacyjnej -
rozpoczynamy zlewnią Postęp, którą mamy przynajmniej 70% skanalizowaną, ale i również 

rozpoczynamy zlev.nię Koziegłowy. Ma nadzieję, że Koziegłówki i wybudowana inwestycja 
za praVvie 16 mln zł pozwoli nam na realizację w kierunku innych miejscowości czy ulic. 
Czekają nas konkursy, te otwarte i subregionalne i zachęcał wszystkich do współpracy 
i ewentualnie podpowiedzi odnośnie potrzeb w zakresie środków krajowych i zewnętrznych , 
które będziemy widzieć i oczekiwać. Zapewnił, że projekt budżetu, ale i również realizacja 
zakładanego budżetu będzie pewnym elementem wartości, które realizujemy w zakresie potrzeb, 
budowania naszego społeczeństwa oraz zrównoważonego rozwoju Gminy i Miasta KoziegłO'-'VY. 
Prosił Radę Gminy i Miasta Koziegłowy o merytoryczną i konstruktywną współpracę 

nad projektem i pozytywną ocenę w głosowaniu. 

2) 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Damian Cesarz przedstawił pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonym przez BUimistrza Gminy i Miasta Koziegłowy projekcie 
uchwały budżetowej na 2024 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi 

( załącznik nr 26 do protokołu). 

3) 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Polityki Finansowej Pan Andrzej Szóstak przedstawił 
opinię Komisji stałych Rady GiM Koziegłowy dotyczącą projektu budżetu GiM Koziegłov.ry 
na 2024 rok, w której rekomenduje się projekt budżetu przedstawiony przez Burmistrza 
do przyjęcia przez Radę Gminy i Miasta Koziegłowy (opinia stanowi załącznik m 27 

do protokołu). 
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4) 

Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem budżetu. 

W dyskusji zabierali głos: 

- Radny Pan Michał Kubalski na wstępie podziękował Panu Burmistrzowi za bardzo 
szczegółowe przedstawienie tych liczb i najważniejszych wydatków, które planujemy 
w przyszłym roku w kwocie ponad 45 mln zł, prawie 40% naszego budżetu idzie 
na inwestycje bardzo potrzebne. Osobiście najbardziej cieszy go żłobek, który powstaje. 
Można by się zastanowić i pytać czemu tak późno, czy nie dało się wcześniej. Patrząc na te 
około 16 mln zł, które potrzebujemy tutaj, to pokazuje że racjonalizując jeszcze inne 
płaszczymy, w których chcemy się rozwijać , będziemy wybierać priorytety , więc należy się 
cieszyć że lepiej późno niż wcale. Jeśli chodzi o inne rzeczy, budżet wygląda bardzo 
podobnie, jeżeli chodzi o wartości zbliżone, ale jakże inny patrząc chociażby pod względem 
inwestycyjnym . Widać że zmienia się bardzo mocno perspektywa, wspomniane przez Pana 
Bumństrza 36 mln zł na inwestycje w ochronę środowiska, tylko w tym roku mamy 17 mln 
na solary, kolektory, piece. W przyszłym tym roku mamy l 7 mln na kanalizację sanitarną 
i sieć wodociągową - również bardzo potrzebne, strategiczne inwestycje . Miejmy nadzieję, 
że rozwój sieci kanalizacyjnej się tutaj przyjmie i że będziemy się w tym kierunku rozwijać. 
Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, Pan Burmistrz też wspominał, że Urząd , co widać, 
dokłada dużych starań by pozyskiwać środki zewnętrzne, jeśli chodzi o dochody majątkowe. 
Należy jednak pamiętać o stronie dochodów własnych i bardzo cieszy brak podwyżek 
podatku od nieruchomości wspólnie ustalonych przez Radę Gminy i Miasta. Wyraził 

nadzieję, że dyskusje, które były w ciągu roku odnośnie prawidłowości i rzetelności 

deklaracji, że Pan Burmistrz zacznie to egzekwować , żebyśmy mogli pewną tradycję 
wprowadzić i nie musieli ponosić stawek, żeby dochody własne również się rozwijały mimo 
braku podwyżek podatku i przerzucania tych dochodów na naszych mieszkańców. 

Te wszystkie ambitne 27 zadań, jak wspomniał Pan Burmistrz, to wypadkowa pewnych 
naszych wewnętrznych dyskusji. Każdy chciałby więcej, mamy pe\\rne plany, perspektywy 
i wizje. Nie da się tego wszystkiego zrobić bez kredytu. Należy wspomnieć, że ponad 6 mln 
to będzie kredyt na finansowanie tych wszystkich zadań i z obecnych 1 O mln urośnie 
do kwoty 16-17 mln zł. zadłużenia na koniec przyszłego roku, co będzie stanowiło istotne 
obciążenie dla naszego budżetu. Utrzymanie tego przy takich wysokich stopach 
procentowych będzie stanowiło istotny procent wydatków bieżących, co może utrudnić 
kolejne działania w przyszłym roku. Wyraził nadzieję, że obecna Rada i kolejna będzie 
równie dobrze przyglądać się każdej v.,ydatkowanej złotówce; 

- Radny Pan Leonard Jagoda podkreślił, że dyskutujemy dziś nad budżetem i tam precyzyjnie 
zapisano 27 zadań. Nie ma do tego zastrzeżeń, nawet jeśli zbyt optymistycznie na to 
patrzymy, ale musimy mieć świadomość, że w ciągu roku trzeba będzie dokonać korekty, 
a może nawet drastycznej korekty, czyli nie wykonując niektórych zadań żeby nie zachwiać 
finansów. Jak wcześniej mówił na posiedzeniu komisji, bardzo ważne jest zadanie, które jest 
poza naszym budżetem, które w istotny sposób decyduje o awansie Gminy i Miasta 
Koziegłowy, a chodzi o obwodnicę. Jeszcze raz podkreślił i zaapelował, że chodzi o taką 
niematerialną aktywność, byśmy nie stracili z pola widzenia tych inwestycji, które mogą 
o awansie Gminy zadecydować, a nawet to co się dzieje aktualnie, czyli droga krąjowa 91, 

to też są nasze zmartwienia; 
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Radny Pan Damian Cesarz wyraził uznanie dla Pani Skarbnik, że jest nas stać na to, 
by w przyszłorocznym budżecie nie podnosić podatków. Inne gminy sąsiednie tego komfortu 
nie mają, a jest to jakiś przyczynek do stabilizacji, przede wszystkim domowych budżetów. 
I jest to warte odnotowania; 

- Pani Przewodnicząca Rady podziękowała Panu Burmistrzowi za przygotowanie projektu 
budżetu i że jest nas stać na to, aby nie podnosić podatków. Poruszono dzisiaj, 
że w przyszłości będziemy musieli zaciągać kredyt i z pewnością tak będzie, ale na dzień 
dzisiejszy nie wiemy jakie to będą kwoty, bo okaże się to w trakcie roku. Założenia są tak.ie, 
że planujemy kredyt, by budżet zrównoważyć. Jak będzie się przedstawiała sytuacja odnośnie 
naszych inwestycji i możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych, będzie można 

podsumowywać dopiero na koniec roku 2024. Uważa, że budżet jest zróżnicowany, ale 
i również zrównoważony, zachowawczy, ale realny i to jest bardzo ważne. Jest to dobry 
budżet. Myśli, że każdy z mieszkańców będzie mógł, może nie w takim stopniu jak 
w bieżącym roku, odczuć to u siebie, a w roku bieżącym mieliśmy bardzo dużo inwestycji dla 
mieszkańców, a były to solary, pompy ciepła i piece. Duże inwestycje planowane w 2024 r. 
dotyczą zwłaszcza Koziegłów, kanalizacji sanitarnej Lgota Nadwarcie - Lgota Górna, 
natomiast pozostali mieszkańcy mogą mieć odczucie, że nie pamiętamy o nich. Wyraziła 
nadzieję, że ukażą się środki zewnętrzne i pracownicy Urzędu Gminy i Miasta Koziegłowy 
będą pozyskiwać te środki, jak do tej pory, by wszyscy mieszkańcy mogli to odczuć 
we własnych budżetach. Jeżeli zarówno ta Rada, jak i kolejna będzie pracowała z myślą, 
że jest się mieszkańcem Gminy i Miasta, nie może być źle; 

Radna Pani Jadv.riga Balińska stwierdziła, że wspomniane 27 działań musi być zawarte 
w budżecie i jest to bardzo dużo zadań, a są to działy bardzo różnorodne, począwszy od 
oświaty, ochrony środowiska i wielu innych, a skończywszy na inwestycjach. Wsz;yscy 
najbardziej widzimy zadania realizowane w dziale inwestycji, bo to jest wymierne, a efekty są 
widziane dość szybko. Wyraziła swoje zdanie odnośnie priorytetów określonych przez 
Radnych chociażby do działu inwestycyjnego na 2024 rok. Uważa, że wszyscy Radni 
podeszli z dużą odpowiedzialnością do tego, co każdy chciałby w swojej miejscowości 
zrealizować. Chcielibyśmy z pewnością znacznie więcej, ale mamy świadomość tych 
ograniczeń. Dlatego wyraziła swoje przekonanie, że uda nam się zrealizować w roku 
przyszłym priorytety, które zapisaliśmy oraz że dzięki pracownikom Urzędu Gminy i Miasta 
Koziegłowy, dzięki projektom które będą ewentualnie pisali w odpowiedzi na projekty 
rządowe, uda się pozyskać nowe środki na to, aby tych inwestycji było jeszcze więcej. 
Odniosła się również do kredytu, stwierdziła że kredyty, jeśli mieszczą się w ramach 
przyjętych i nie powodują zaburzenia funkcjonowania Gminy są wskazane. W przeciwnym 
razie nie moglibyśmy zrealizować bardzo wielu inwestycji, ponieważ tych środków 

na bieżąco w budżecie nie mamy. Mając na uwadze to, że musimy podjąć działania, bądź 
nowa Rada musi podjąć działania, żeby rozszerzyć zakres zadań o których mówił Radny Pan 
Jagoda, nie tylko o obwodnicę i drogę 91, ale również działania w kierunku modernizacji 
drogi wojewódzkiej 789. Mamy dwie bardzo poważne sprawy, którymi też powinniśmy się 
zająć w przyszłym roku i pewnie też jakieś środki finansowe będą na to potrzebne. Chciałaby, 
aby udało się zrealizować ten budżet w zaplanowanej formie i to będzie sukces. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Pani Przewodnicząca Rady poprosiła o odczytanie 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 rok. 
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5) 

Pani Grażyna Sitek przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy i Miasta 
Koziegłowy na 2024 rok (załączniki nr 28 do protokołu). 

Uchwala Nr 465/L VI/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy 
na 2024 rok została podjęta 13 głosami „za" (jednogłośnie). 

Pani Przewodnicząca Rady pogratulowała Panu Burmistrzowi jednogłośnego przyjęcia budżetu 
na 2024 rok. 

Pan Burmistrz podkreślił, że jest to nasze wspólne zadanie i wspólne plany do realiz.acji 

w przyszłorocznym bud:>,,ecie. Podziękował z.a bardzo merytoryczną dyskusję nad projektem 

budżetu. Podziękował każdemu Radnemu biorącemu udział w dyskusji, ponieważ uwagi 

i spostrzeżenia wypływają z troski o nasze finanse publiczne. Rozumie pewnego rodzaju 

niepokoje, ale one dają, tą wypadkową kreowania pozytywnej wizji zarządzania budżetem. 

Uwagi, które składano będą przez niego i przez cały zespół odpowiedzialny nad realizacją 

budżetu przesłaniem do jeszcze lepszej i pełnej pracy. Spostrzeżenia dotyczące zadań 

zewnętrznych, na które nie mamy wpływu, te które tutaj były podkreślane, mimo że nie dotyczą 

bezpośrednio budżetu, to dotyczą funkcjonowania Gminy Koziegłowy w pewnej przestrzeni. 

Dziękuje za te spostrzeżenia i ma nadzieję, że miesiące pracy nad pewnymi projektami 

towarzyszącymi budowie zarówno DK 91, obwodnicy , czy drogi 789 w perspektywie 

długofalowej będą realizowane i na pewno o nich nie zapomnimy. 

Pan Burmistrz podziękował za przyjęcie budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy na 2024 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach. 

Ad. pkt 14 

Po przerwie Pani Grażyna Sitek przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Koziegłowy na rok 2024 ( załącznik nr 29 

do protokołu). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy i Miasta Pan Damian Cesarz przedstawił pozytywną 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza Gminy i Miasta 

Koziegłowy projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej ( załącznik m 30 

do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwala Nr 466/L Vl/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

i Miasta Koziegłowy na rok 2023 została przyjęta 13 głosami „za" (jednogłośnie). 
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Ad. pkt 15 

Pani Monika Skrobarczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu 
pracy Rady Gminy i Miasta Koziegłowy na I półrocze 2024 roku (załącznik nr 31 
do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwała Nr 467/LVl/2023 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Miasta 
Koziegłowy na I półrocze 2024 roku została przyjęta 13 głosami „za" (jednogłośnie). 

Ad. pkt 16 

Pan Andrzej Szóstak przedstawił pTojekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Komisji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy na T półrocze 2024 roku ( załącznik nr 32 
do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwała Nr 468/LVI/2023 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy 
i Miasta Koziegłowy na I półrocze 2024 roku została przyjęta13 głosami „za" ( jednogłośnie). 

Ad. pkt 17 

Pani Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Panu Bunnistrzowi, celem przedstawienia 

informacji o działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Burmistrz przedstawił informację o działalności w okresie międzysesyjnym: 

- trwa budowa żłobka gminnego, sukcesywnie, w każdy piątek odbywają się radzie buduwy, 
gdzie analizowany jest postęp prac. Projektanci, inspektorzy z pracownikami rówmez 
uczestniczą aktywnie w realizacji tej inwestycji. Ma nadzieję, że czas otwarcia żłobka nie jest 

('i zagrożony. Postęp prac jest realizowany i monilorowany na bieżąco; 

- w miesiącu grudniu odbywały się uroczyste spotkania w radach sołeckich, w remizach 
strażackich. Podziękował za wszelkiego rodzaju zaproszenia, za organizowanie tych spotkań 
około świątecznych. Między innymi było spotkanie z Kołem Gospodyń „Mysło\\-1.anki" 
w remizie OSP w Mysłowie, odbyła się uroczysta kolacja i spotkanie z uczestnikami, 

rodzicami oraz sponsorami Młodzieżowej Orkiestry Dętej z Pińczyc; 

- 3 grudnia to Międzynarodowy Dzień Osób Niepełnosprawnych. Podziękował Pani Dyrektor 
GMOPS Agnieszce Kłys za to, że takie uroczyste spotkanie osób niepełnosprawnych miało 
miejsce 4 grudnia br. z Warsztatami Terapii Zajęciowej, łącznie z Kołem Gospodyń 
,,Mysłowianki". Było to wyjątkowe, rodzinne spotkanie tejże lokalnej społeczności. 

Podziękował wszystkim za udział i zaangażowanie; 
- zmiany i wyzwania do uchwalonego budżetu na 2024 rok - jeżeli chodzi o związki 

wyznaniowe, mamy zagwarantowane środki dotacyjne, zachodzi potrzeba wsparcia jeszcze 

jednego związku wyznaniowego z Gniazdowa. Odbyło sic;; spotkanie z Radą Parafialną, 
z księdzem proboszczem wyznania Starokatolickiego Mariawitów, na którym omówiono 
pewne obszary współpracy, ale i również pewne oczekiwania w ramach dofinansowania 
dotacyjnego dla obiektu, który jest wpisany do wojewódzkiej ewidencji zabytków; 
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- budowa drogi powiatowej ul. Wolności- sukcesywnie odbywają się rady budowy, zakres prac 

realizowany jest zgodnie z planem; 

- odbyło się spotkanie szkoleniowe z dyrektorami szkół z prawnikiem. Wyraził nadzieję, 

że wypracowane pewnego rodzaju wzorce, ale i podpowiedzi przełożą się na merytoryczną 

i organizacyjną coraz lepszą pracę placówek oświato-wych prowadzonych przez Gminę 

i Miasto Koziegłowy; 

- miesiąc grudzień to okres około świąteczny, odbyło się wiele spotkań opłatkowych 

w różnego rodzaju jednostkach i instytucjach, organizacjach i stowarzyszeniach. W wielu 

takich uroczystościach, wraz z Panem Sekretarzem byli obecni; 

- Szkoła w Siedlcu Dużym po raz kolejny zorganizowała wyjątkowe Jasełka, w Miejsko

Gminnym Ośrodku Promocji Kultury. Podziękował za udział 1 zaangażowanie 

w przygotowaniu tej uroczystości; 

osoby niepełnosprawne to również dzieci i młodzież ucząca się nie tylko na terenie Gminy 
i Miasta, ale również i poza terenem. Na początku stycznia będzie zorganizowane otwarte 

spotkanie z rodzicami i osobami, szczególnie z potrzebą wsparcia osób niepełnosprawnych 

i ma nadzieję, że pev.-uego rodzaju współpraca z fundacjami, stowarzyszeniami oraz 

podmiotami, które na co dzień wspierają tych rodziców przełoży się na jeszcze lepszą pracę 

na rzecz naszych podopiecznych; 

- kanalizacja sanitarna Lgota Górna, Lgota Nadwarcie - ma nadzieję, że bez problemu 

będziemy mogli planować zarówno projektowanie jak: i realizację tego zadania; 

- budowa instalacji solarnych - było to bardzo krótkie, ale bardzo intensywne zadanie. 

Podziękował wszystkim mieszkańcom, a szczególnie Wykonawcy, inspektorom 

i pracownikom Urzędu GiM, że udało nam się w krótkim czasie, mimo pewnych ograniczeń 

czasowych, wykonać to dodatkowe zadanie i środki, które pozyskała Gmina i Miasto 

Koziegłowy w 100% zostały przełożone na 115 instalacji solarnych na terenie Gminy 

i Miasta Koziegłmvy. Będą rozmowy na temat kolejnej perspektywy finansowej, o pewnych 

ograniczeniach, które związane są z realizacją naszego programu subregionalnego, 

Regionalnego Programu Operacyjnego. Przed nami kolejne wyzwania, kolejne projekty. 
Od dnia wczorajszego rozpoczęto nabór wniosków na magazyny energii. Zachęcał 

do zapoznania się z regulaminem naboru i składania wniosków. Na dzień dzisiejszy 
te magazyny energii są dofinansowywane w wysokości 85%. Wyraził nadzieję, że regulamin 

i rozstrzygnięty konkurs spowoduje zwiększone dofinansowanie o te kolejne 10%; 

- sprawa dotycząca rozwoju Firmy Żywiec Zdrój - związana z wjazdami, \vyjazdami oraz 
zgodami na posadowienie pewnych urządzeń w ciągach dróg gminnych. Ma nadzieję, 

że wypracowane konkluzje doprowadzą do uzyskania pozwolenia na budowę; 

- odbyło się spotkanie Zarządu Miejsko-Gminnego OSP z samorządem Gminy i Miasta oraz 

instytucjami współpracującymi w ramach ochrony przeciwpożarowej podsumowujące 

mijający rok, na którym podziękowano za współpracę wszystkim współpracującym; 

spotkanie z konserwatorem zabytków, o które bardzo zabiegał Pan Radny Leonard Jagoda, 

oraz z Parafią w Koziegłowach - ma nadzieję, że będziemy ten temat kontynuować, aby jak 

najszybciej w miesiącu styczniu drugą uchwałę przyznającą dotację dla Parafii Marii 

Magdaleny w Koziegłowach wdrożyć w życie; 
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na parkingu za Urzędem Gminy i Miasta Koziegło~-y została umieszczona społeczna 
lodówka, gdzie mieszkańcy Gminy j Miasta Koziegłowy mogą przynieść i podzielić się 

produktami spożywczymi z osobami potrzebującymi. Podziękował Fundacji Silesia i Pani 
Sołtys Ani Szmal za tą cenną inicjatywę. Pani Ania Szmal jest naszym społecznym 
inspektorem sanitarnym, sprawdz.a czy wszystko jest należycie przechowywane. Lodówka 
napełniana jest produktami, z których korzystają osoby potrzebujące. Zachęcał 

do dostarczania zbywających produktów żywnościowych do tej lodówki. Taka potrzeba jest 
widoczna; 
w Koziegłowach, w Pałacu Biskupów odbył się Zarząd Partnerstwa Północnej Jury. 

Podziękował współorganizatorom spotkania oraz pracownikom Urzędu GiM 
za przygotowanie tego spotkania. Dzięki środkom Partnerstwa Północnej Jury, dzięki 

stowarzyszeniom, mogliśmy w naszych małych miejscowościach wykonać zadania 
w ramach inicjatywy sołeckiej czy społecznej i chcemy to w przyszłym roku kontynuować, 

i ma nadzieję, że takie będą nasze założenia; 
w dniu dzisiejszym wręczano nagrody za udział w konkursie„ Zachowaj Trzeźwy Umysł", 
ale bardzo ważne jest, by była właściwa profilaktyka i pomoc w tym zakresie. Na terenie 
Gminy i Miasta Koziegłowy będzie utworzony punkt konsultacyjny , z którego nasi 

podopieczni będą mogli korzystać; 
- odbyła się wigilia dla osób starszych i samotnych, podziękował za zorganizowanie tego 

spotkania Pani Agnieszce Kłys i Stowarzyszeniu Emerytów i Rencistów; 

odbyło się spotkanie wigilijne z uczestnikami Warsztatów Terapii Zajęciowej 

w Wojsławicach, gdzie poświęcony został nowy samochód zakupiony dzięki dofinansowaniu 
z Państwowego Funduszu Osób Niepełnosprawnych w kwocie 330 tys. i 245 tys. z budżetu 
GiM Koziegłowy. Samochód od miesiąca stycznia 2024 r. będzie do dyspozycji uczestników 

Warsztatów Terapii Zajęciowej; 
- odbyło się zgromadzenie ogólne Związku Gmin Jurajskich i zgromadzenie Związku 

Powiatowo-Gminnego „Jedźmy Razem". Dzięki Związkowi uzyskaliśmy dofinansowanie 
na kolejne I O lat i możliwość bezpiecznego podróżowania na terenie Powiatu 
Myszkowskiego i od nowego roku również Powiatu Zawierciańskiego . Gmina Koziegłowy 
skutecznie czyni równocześnie kolejne starania, co pr.t:ełoży się na kursy w kierunku 
Częstochowy i Tarnowskich Gór. Ma nadzieję, że przewoźnicy również złożą taką ofertę, 
aby dowóz uczniów do szkół był zapewniony. Pani Sołtys z Rzeniszowa w dniu dzisiejszym 
podniosła temat możliwości finansowania przez samorząd Gminy i Miasta Koziegłowy 
dowozu uczniów do szkół średnich, szczególnie chodzi o nasze Liceum w Koziegłowach, 
ale musimy to rozważyć zgodnie z przepisami i pewną procedurą formalno-prawną, aby 
nikogo nie pominąć, ani też nikogo specjalnie nie wyróżnić, bo to zadanie nie jest zadaniem 

obligatoryjnym dla samorządu. Na pewno w komunikacji publicznej nie zabraniamy 
przemieszczania się żadnego ucznia, tym bardziej mieszkańca Gminy i Miasta Koziegłowy. 
Chodzi tutaj o ewentualną refundację zakupu biletów miesięcznych. 

Pan Burmistrz poinformował, że Kapituła Honorowa Marszałka Województwa Śląskiego 
przyznała Nagrodę Imienia Karola Miarki dla Pana Leonarda Jagody. Jest to ogromne 
wyróżnienie, a takie nagrody są przyznawane trzy w roku dla wyjątkowych postaci 
z województwa śląskiego. Laudacja przygotowana na rzecz Pana Leonarda Jagody znalazła 
uznanie w Kapitule i Marszałek taką decyzję podjął. 
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Nasti;:pnie Pan Burmistrz z.a.prosił do udziału w noworocznych spotkaniach realizowanych przez 

samorząd Gminy i Miasta Koziegłowy, Miejsko-Gminny Ośrodek Promocji Kultury oraz 

różnego rodzaju organizacje i stowarzyszenia, bo takich spotkań będzie wiele, a najbliższe to: 

6.01.2024 r. godz. 16,30 Jasełka w Sanktuarium Św. Antoniego w Koziegłówkach oraz na godz. 

1 7 ,oo Młodzieżowa Orkiestra Dęta .zaprasza na Koncert Kolęd i Pastorałek, w Pi{1czycach ; 

7.01.2024 r. godz.18,oo Koncert Noworoczny w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury 

Koziegłowach . Przygotov,,,ywane są również lokalne spotkania, między innymi w Szkole 

Podstawowej w Winownie, Dzień Babci i Dziadka, połączony z konce1tem charytatywnym 

na rzecz szkoły w Winownie. 

Na zakończenie swej wypowiedzi Pan Burmistrz złożył zebranym oraz wszystkim mieszkańcom 

Gminy i Miasta Koziegłov,,,y życzenia na nadchodzący Nov,,,y Rok 2024. 

Ad. pkt 18 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła informację o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. W okresie od ostatniej sesji Rady w dniu 30 listopada 2023 r. 

podejmowane działania to: 

- przygotowanie porządku obrad bieżącej sesji Rady, 

- praca nad materiałami sesyjnymi, 

- zwołanie wspólnego posiedzenia komisji Rady. 
Do Rady wpłynęło pismo Ochotniczej Straży Pożarnej w Koziegłowach o wsparcie finansowe 

w kwocie 10.000 zł na dokończenie prac związanych z termomodernizacją budynku remizy OSP 

Koziegłowy. Prośba została zrealizowana w dzisiejszych zmianach do budżetu. 

Do wiadomości Rady GiM wpłynęło pismo Spółki OX2, zawierające propozycję możliwości 
współpracy z gminą. Spółka zwTaca się z prośbą o możliwość lokalizacji farm wiatrakowych 

i fotowoltaicznych w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy i Miasta Kozicgłov,,,y . 

Ad. pkt 19 

Radni nie składali pisemnych interpelacji. 

Ad. pkt 20 

W wolnych wnioskach zabierali głos: 

- Sołtys z miejscowości Koclin Pani Anna Szmal podziękowała Panu Burmistrzowi 

za wyrażenie zgody na ustawienie lodówki przy Urzędzie GiM oraz Pani Agnieszce Kłys 
za pomoc. Taka lodówka jest również usytuowana w Myszkowie przy Domu Kultury, były 
również w innych miejscach, ale nie zdały egzaminu. Wyraziła nadzieję, ~ u nas jej 

zasadność się sprawdzi . Jeżeli będziemy pamiętać o tym, by dostarczać produkty, to cel 

zostanie osiągnięty, a osób potrzebujących jest wiele. Prosiła, by nagłośnić sprawę 

w poszczególnych miejscowościach, poprzez księży czy szkoły. Jako Stowarzyszenie będą 

o to dbać - jeżeli lodówka byłaby pusta, wówczas ją zapełnią; 
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- Pani Przewodnicząca Rady pogratulowała Panu Leonardowi Jagodzie zdobycia narody 
imienia Karola Miarki. Poinformowała, że podczas wyjazdu do Izraela wiedza Pana Leonarda 

Jagody okazała się wyjątkowa i również został nagrodzony; 

- Radny Pan Leonard Jagoda poinformował, że nagroda ta przyznawana jest corocznie, 

opatrzona jest logiem Karola Miarki , wielkiego człowieka Śląska. Uważa, że ta nagroda jest 

dedykowana Karolowi Miarce, bo swój dorobek dedykuje jemu. Władze Województwa 

Śląskiego stworzyły mega projekty, które również są nagrodą dla Karola Miarki, który 

troszczył się o pewne rzeczy, a upłynęły lata i wypełniło się . Zawsze zwraca uwagę, 

że jesteśmy na styku śląska i mamy dobre porozumienie , mamy również udział w awansie 

śląska. Docenia, że znalazł się w gronie nagrodzonych poetów, muzyków, historyków, 

pisarzy i pewnie posługując się taką legitymacją łatwiej mu będzie pozyskać ludzi 

do współpracy, gdyby tylko takie potrzeby się znalazły; 

- Pani Przewodnicząca Rady podziękowała za umieszczenie lodówki w Koziegłowach, 
a są ludzie potrzebujący, którzy z niej korzystają. Zachęcała, by podzielić się produktami 

z osobami potrzebującymi i uzupełniać zapasy w lodówce; 

W związku z kończącym się rokiem Pani Przewodnicząca Rady podziękowała pracownikom 

Urzędu za podejmowane działania w całym roku na rzecz mieszkańców Gminy i Miasta 

Koziegłowy. Podkreśliła, że jesteśmy wyjątkową gminą, która dba o każdego mieszkańca. 
Inwestycje, które zadziały się w naszych budżetach domowych, to również zasługa pracowników 

Gminy i zaangażowanie Pana Burmistrza. Podziękowała Panu Dyrektorowi ZUK wraz 

pracownikami, którzy umieją dbać o nasze miejscowości oraz wszystkim jednostkom 

organizacyjnym Gminy i życzyła dalszych sukcesów pracy. 
Pani Przewodnicząca złożyła zebranym i ich rodzinom oraz wszyslk.im mieszkańcom życzenia 

na nadchodzący Nowy Rok. 
Pani Monika Skrobarczyk zaprosiła na Jasełka, które odbędą się w Koziegłówkach dniu 

6 stycznia br. o godz. 16,30 i wspólne kolędowanie. W imieniu własnym i mieszkańców 
podziękowała Panu Burmistrzowi, Radzie Gminy i Miasta oraz pracownikom Urzędu za ten rok 

budżetovvy, który uważa za bardzo udany. 

Ad. pkt 21 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk 
zamknęła obrady pięćdziesiątej szóstej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy, dziękując 
radnym oraz zaproszonym gościom za przybycie i udział w sesji. 
Na tym obrady pięćdziesiąt~j szóstej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy zakończono. 

Protokół sporządziła 
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